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Besluitenverslag over de vergadering van 

dinsdag 20 december 2022 
 

Aanwezig (fysiek): Frans Schotte (voorzitter), Bart De Cokere, Herwig De Coninck, Lieven Goethals, 

Christiaan Lagrange, Mia Pollet, Gert Vanderheyden, Jeroen Sleurs (algemeen directeur).  

Aanwezig (online): Dries Buyse, Arthur Cambier, Marleen De Smet, Annemie Drieskens, Luc Goossens, Lina 

Grooten, Rita Lambregts, Jef Mannaerts, Tanja Nuelant, Linda Tandt, Marinus Van Rooij, 

Joost Vermeersch, Paolo De Francesco (verslaggever). 

Verontschuldigd: Dirk Reinquin (volmacht aan Bart De Cokere). 

Geen reacties:  Jessica Bonneux, Wouter Sysmans. 

 

1. Goedkeuring verslag en besluitenverslag raad van bestuur van 22 

november (in bijlage) 

Het verslag en besluitenverslag worden zonder opmerkingen goedgekeurd. De algemeen voorzitter stelt 

voor om de agenda licht te wijzigen. De vergadering gaat hiermee akkoord. 

2. Huis van het Kind Brussel – stand van zaken 

Tom Joos, directeur Vrijwilligers en Sociaal-Cultureel Werk, geeft een mondelinge toelichting m.b.t. de 

laatste stand van zaken in dit dossier. 

Pro memorie: De Vlaamse regering was sinds begin dit jaar op zoek naar een nieuwe structuur voor het 

Huis van het Kind Brussel. Hiervoor werd begin dit jaar een projectaanvraag uitgeschreven waarop de 

Gezinsbond samen met twee andere partners uit de welzijnssector (Wiegwijs en i-mens) een voorstel 

indienden. Het Agentschap Opgroeien koos uit twee kandidaturen (de andere kandidatuur werd 

getrokken door de VGC), na een selectieprocedure met een jury, voor het projectvoorstel met de 

Gezinsbond als kernpartner. Hierdoor kreeg de Gezinsbond een subsidiebelofte en werd tevens de unieke 

gesprekspartner voor het Agentschap Opgroeien en de Vlaamse Gemeenschapscommissie om in Brussel 

een vernieuwd Huis van het Kind uit te bouwen. Ten einde de subsidiebelofte om te zetten in concrete 

subsidiering van de vernieuwde werking in Brussel moest er een ondernemingsplan ingediend worden 

ten laatste op 30 oktober 2022. 

Dit ondernemingsplan werd recent goedgekeurd ‘onder voorwaarden’. Echter, op een aantal 

voorwaarden kan de Gezinsbond niet ingaan: 
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1) de timing van 1 januari 2023 is onrealistisch (er moet een transitieperiode voorzien worden tot en met 

1 juli 2023); 

2) het feit dat de Gezinsbond ook aanspreekpunt zou worden van de consultatiebureaus, inclusief de 

erkenningen vanaf 1 januari 2023;  

3) de verantwoordelijkheid voor het transitietraject van Ket in Brussel (dat klaar zou moeten zijn tegen 

31 december 2022) en 

4) op budgettair vlak moet er ruimte worden gecreëerd voor de aanwerving van een coördinator. 

Onze bezorgdheden over deze voorwaarden werden overgemaakt aan het kabinet van de bevoegde 

minister waarbij onze verzuchtingen goed werden genoteerd. Op 15 december jl. was er een overleg met 

alle relevante partners in dit dossier (Agentschap Opgroeien, Vlaamse Gemeenschapscommissie en de 

bevoegde Vlaamse en Brusselse kabinetten). Het resultaat van dit gesprek was van dien aard dat we terug 

een bijdrage willen en kunnen leveren in dit dossier. De voorwaarden werden afgezwakt en er werden 

concrete afspraken gemaakt over de timing (een transitieperiode van 6 maanden) en middelen (waarbij 

de resterende middelen die voorzien waren voor de voorziene ondersteuning voor procesbegeleiding 

mogen ingezet worden voor de aanwerving van een coördinator). Vanaf 1 januari 2023 (en dit tot 1 juli 

’23) zal de Gezinsbond, als kernpartner, enkel verantwoordelijk zijn voor het louter doorstorten van de 

subsidies naar de organisaties die het aanbod organiseren in Brussel (ook voor de consultatiebureaus) 

maar het Agentschap Opgroeien zal het operationele werk hiervoor blijven doen. 

Een bestuurslid vraagt naar de mogelijkheid om via de consultatiebureaus in Brussel ook Brieven aan 

Jonge Ouders te verspreiden (of een mogelijke samenwerking op te zetten waarbij de adressenlijsten 

kunnen bekomen worden). Tom Joos antwoordt hier bevestigend op. Een ander bestuurslid vraagt zich 

wat dat dit in de toekomst voor de Gezinsbond kan betekenen (en voor de vrijwilligers). De bedoeling is 

nu om ons als een betrouwbare partner in Brussel op te stellen waarbij vervolgens in de toekomst een 

aanbod kan georganiseerd worden, waarbij de ervaring in Antwerpen een rol kan spelen. 

3. Gezinspolitiek 

Nota’s in bijlage. 

2.a. Gezinspolitiek in beeld 

Gezinspolitiek secretaris Tanja Nuelant overloopt de meegestuurde nota. Er zijn hierover geen 

vragen binnengekomen. 

2.b. Vertegenwoordigingen 

Ten gevolge van enkele personeelswissels op de studiedienst, het ontslag van enkele vrijwilligers 

in adviesorganen en een algemene oproep betreffende de hersamenstelling van de Vlaamse Raad 

Welzijn, Volksgezondheid en Gezin en Iriscare worden de volgende vertegenwoordigingen 

voorgelegd. 

Iriscare 

− Lutgard Vrints, vast lid van het Algemeen Beheerscomité (ABC) voor de gezinsorganisaties als 

eerste kandidaat 

− Paolo De Francesco, vast lid van het ABC voor de gezinsorganisaties als tweede kandidaat 

− Paolo De Francesco, plaatsvervangend lid van het ABC voor de gezinsorganisaties als eerste 

kandidaat 
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− Lutgard Vrints, plaatsvervangend lid van het ABC voor de gezinsorganisaties als tweede 

kandidaat 

− Yves Coemans, vast lid van de Beheerraad voor Gezinsbijslag (BGB) voor de gezinsorganisatie 

als eerste kandidaat 

− Paolo De Francesco, vast lid van de BGB voor de gezinsorganisatie als tweede kandidaat 

− Paolo De Francesco, plaatsvervangend lid van de BGB voor de gezinsorganisatie als eerste 

kandidaat 

− Yves Coemans, plaatsvervangend lid van de BGB voor de gezinsorganisatie als tweede 

kandidaat 

Mobiliteitsraad van Vlaanderen (MORA) 

− Maarten Verbiest, als effectief lid op de eerste lijst 

− Hilde Timmermans, als effectief lid op de tweede lijst (blijft ongewijzigd) 

− Pieter Ledeganck, als plaatsvervangend lid op de eerste lijst (blijft ongewijzigd) 

− Hilde Timmermans, als plaatsvervangend lid op de tweede lijst (blijft ongewijzigd) 

Raad voor het leefmilieu van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

Maarten Verbiest, als effectief lid 

Gewestelijke mobiliteitscommissie van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

− Maarten Verbiest als eerste voorkeurskandidaat 

− Pieter Ledeganck als tweede voorkeurskandidaat (lees plaatsvervanger) (werd reeds eind vorig 

jaar overgemaakt) 

Raadgevend Comité voor de Treinsreizigers 

− Maarten Verbiest, effectief lid 

− Pieter Ledeganck, plaatsvervangend lid 

Vlaamse Raad voor Welzijn, Volksgezondheid en Gezin (WVG) 

Intersectorale kamer 

- Jeroen Sleurs als effectief lid 

- Paolo De Francesco als plaatsvervangend lid 

Kamer Gezin en Jongerenwelzijn 

- Tanja Nuelant als effectief lid 

- Paolo De Francesco als plaatsvervangend lid 

De raad keurt deze externe vertegenwoordigingen goed. 

4. Naar een rookvrije samenleving 

In februari 2018 keurde de raad van bestuur de toetreding tot de Alliantie België Rookvrij goed. 

Thans ligt de vraag vanuit die Alliantie voor om toe te treden tot een nieuwe juridische structuur. 

Concreet ligt de vraag voor om deel uit te maken van een nieuwe vzw met een eigen intern reglement. 

Echter, dit is niet zo evident als het zo lijkt. 

Op de studiedienst wordt het beleidsdomein welzijn afgebouwd en later geschrapt waardoor de 

expertise binnen de studiedienst niet meer aanwezig is om dit inhoudelijk op te volgen. Ook projecten 

als het Reuzenhuis en nationale evenementen zullen uitdoven waarbij het mede daardoor moeilijker 

wordt om hiervoor onze afdelingen te sensibiliseren. Het zal dus nog moeilijker worden om ons 
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engagement hierin in de toekomst concreet te maken. Het voorstel ligt dus voor om niet in de nieuwe 

vzw te stappen. 

De raad gaat hiermee akkoord. Het mag wel zeer duidelijk zijn dat de Gezinsbond achter de doelstelling 

van een rookvrije samenleving blijft staan en dat we, waar mogelijk, aandacht zullen besteden aan dit 

thema in onze eigen media. 

5. Stand van zaken nieuwe website 

Algemeen directeur Jeroen Sleurs licht dit punt toe. Er werd een prijsaanvraag gericht aan zeven partijen 

en er werd een partij aangeduid voor deze opdracht (Starring Jane). Starring Jane is niet de kleinste 

organisatie (wat minder risico’s betekent) en ook niet de grootste waarbij andere (grote) klanten 

voorrang zouden krijgen. Oplevering van fase 1 zou gebeuren in het derde of vierde kwartaal 2023. Het 

budget voor deze eerste fase bedraagt ongeveer 150K euro (100K voor de website en 50K voor de 

koppeling met de CRM). Ook zijn er garanties ingebouwd voor de volgende fases. Goedgezind.be zou 

hierin geïntegreerd worden. 

Een bestuurslid vraagt naar de toegangsmogelijkheden voor leden op de nieuwe website. De algemeen 

directeur antwoordt dat dit zeker zo zal zijn om vanaf de 3de fase de toegang te beperken voor leden 

(samen te bekijken met het vlottend lidmaatschap). 

De raad neemt akte van de vooruitgang in dit dossier. 

6. Intern reglement Gezinsvakantie-Familiatours vzw – stand van 

zaken 

Met Gezinsvakantie-Familiatours (GV-FT) zijn er discussiepunten omtrent het intern reglement dat 

herzien wordt. Er is in de vorige raad van bestuur (22 november) een duidelijk standpunt ingenomen 

maar GV-FT wenst hiervan af te wijken. De vertegenwoordiger van de Gezinsbond in de raad van bestuur 

van GV-FT heeft proberen duidelijk te maken dat er geen zaken kunnen beslist worden binnen de raad 

van bestuur GV-FT die strijdig zijn met de statuten van de Gezinsbond. Deze statuten werden 

goedgekeurd einde 2019 in de algemene vergadering van de Gezinsbond waaronder ook enkele personen 

die deel uitmaken van de raad van bestuur van GV-FT. 

De algemeen directeur Jeroen Sleurs stelt dat de het probleem vooral ligt bij de samenstelling van de 

algemene vergadering van GV-FT. Door de statutaire wijzingen binnen de Gezinsbond kan die niet meer 

aangeduid worden door de provincies (die niet meer bestaan) en ook niet door de regio’s omdat die geen 

statutaire organen zijn. Het compromis dat tussen Frans Schotte, Bart De Cokere en Philip Hermans werd 

besproken, behelst dat de GV-FT een oproep doet op de algemene vergadering van de Gezinsbond (waar 

de regio’s vertegenwoordigd zijn) en vervolgens bekrachtigd de raad van bestuur van de Gezinsbond 

deze kandidaturen, tenzij er een gemotiveerde reden is om dat niet te doen. De algemeen voorzitter stelt 

bijgevolg voor om een voorstel uit te werken binnen de raad van bestuur van de Gezinsbond voor het 

huishoudelijk reglement van GV-FT dat rekening houdt met de statuten van de Gezinsbond. Iedereen 

heeft belang bij een goede samenwerking mits respect voor elkaars statuten. 

De raad is hiermee akkoord en mandateert de voorzitter en bondsvertegenwoordiger om een voorstel te 

doen aan GV-FT. 
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7. Terugblik algemene vergadering van 10 december 

De voorzitter herhaalt nog eens de waardering voor de raad van bestuur, de directie, het dagelijks bestuur 

en na zaterdag ook voor de leden van de algemene vergadering voor de moed die getoond is om toch 

verantwoordelijkheid te nemen waar niemand persoonlijk enthousiast over is. 

Wel is het spijtig dat het aantal stemgerechtigden (inclusief volmachten) onvoldoende was voor een 

formele statutenwijziging. In totaal waren er 80 stemgerechtigden waarvan 29 via volmacht. 

Het formele punt van de statutenwijziging dat was geagendeerd zal meegenomen worden in de 

algemene vergadering van mei volgend jaar. Dan volstaat een gewone meerderheid om te beslissen. 

8. Varia en rondvraag 

a. Verslag over de ondernemingsraad d.d. 10 november 

In bijlage, ter informatie overgemaakt. 

b. Een bestuurslid feliciteert de redactie van De Bond met het jongste nummer en vraagt verder naar 

werkzaamheden rond de CRM. De algemeen directeur Jeroen Sleurs antwoordt dat het nog altijd de 

bedoeling is om op 1 februari 2023 live te gaan (die datum blijft voorlopig vastliggen). Op 24 januari 

zullen in dat geval de eerste opleidingsmomenten starten voor vrijwilligers. 

c. Een bestuurslid vraagt om steeds de behoeften van leden voor ogen te houden bij de ontwikkeling 

van de website (en regionale websites). De algemeen voorzitter bevestigt dat bij alles wat we doen, 

onze leden zullen altijd ons richtsnoer zijn. 

d. Een ander bestuurslid vraagt naar de reactie van het personeel op de moeilijke beslissingen omtrent 

de begroting 2023. De algemeen directeur Jeroen Sleurs antwoordt dat dit onder de gegeven 

omstandigheden zoals verwacht verloopt. De kerstperiode zal voor velen een periode van rust en 

bezinning zijn zodanig dat we in 2023 opnieuw wat dynamiek kunnen verwachten. Een bestuurslid 

pikt hierop in en vraagt naar de begeleiding van het personeel. De algemeen directeur bevestigt dat 

er begeleiding is, onder verschillende vormen (formeel en informeel) maar dat iedereen op een 

individuele manier omgaat met de genomen beslissingen, dus er wordt op maat gewerkt. 

e. Een bestuurder betreurt dat er geen feedback kwam na de inzamelingsactie om kinderen uit 

kwetsbare gezinnen op kamp te sturen met AFYA. Bondsvertegenwoordiger Luc Goossens en 

algemeen directeur Jeroen Sleurs zullen dit navragen. (N.v.d.r. 9 afdelingen droegen in totaal 2.400 

euro bij. In totaal werden afgelopen zomer uiteindelijk 19 kinderen uit kwetsbare gezinnen op kamp 

gestuurd voor in totaal 5.600 euro.) 

f. Het ingezamelde bedrag voor de Warmste Week bedraagt 12.000 euro (n.v.d.r. begin januari was dat 

bedrag opgelopen tot meer dan 16.000 euro). Dank aan iedereen die ertoe heeft bijgedragen (zal ook 

aan bod komen via onze verschillende mediakanalen). 


